
Bijdrage Tijm Corporaal aan het raadsdebat over de begroting van 2014 – 12 november 2013 
 
Voorzitter, geachte aanwezigen,  
 
Hoe zit u hier bij de bespreking van de begroting voor 2014?   
Bent u in de ban van de crisis of in de ban van vernieuwing?  
  
Er is een economische crisis, de werkloosheid neemt sterk toe. Steeds meer mensen hebben moeite 
om werk te vinden en te houden. Helaas hebben ook meer mensen moeite om brood op de plank te 
houden. En de overheid trekt zich terug. Met minder beschikbare middelen doen we minder voor 
steeds meer inwoners van onze gemeente.  
 
Er is ook een energie- en klimaatcrisis. De aarde warmt op, de gevolgen voor het klimaat worden 
steeds zichtbaarder en de transitie naar duurzame energie gaat mede door de financiële crisis 
moeizaam. 
 
Beide crisissen hebben gemeen dat ze sluipend plaatsvinden. Je merkt er in eerste instantie weinig 
van. De ergste gevolgen zien we pas over decennia, ook al ervaren sommige inwoners nu al zeer 
pijnlijke consequenties van bijvoorbeeld het gebrek aan werk.   
 
Je kan in deze tijd gemakkelijk in de ban van de crisis raken.  Maar dat hoeft niet.  
Er is een  oplossing  voor beide crisissen. Als we investeren in energiebesparing en duurzame energie, 
als we investeren in een duurzame economie, dan creëren we banen en gaan we op weg naar een 
duurzame samenleving.   
 
GroenLinks is in de ban van vernieuwing.  
Wij denken dat de gemeente Houten met minder eigen middelen meer kan doen.  
Daarom kwamen wij bij de bespreking van het integraal Huisvestingplan Onderwijs met de motie om 
schoolgebouwen te vergroenen. De motie werd bij de behandeling van de perspectiefnota 
raadsbreed aanvaard. In de begroting lezen we echter weinig over concrete maatregelen voor 
scholen. Of sterker nog we zien de inspanningen afnemen en hoorden dat het college de 
businesscase om zonnepanelen op gemeentelijke accommodaties te leggen niet sluitend kreeg.  
Op zich niet zo verwonderlijk zolang we grootverbruikers van energie grote kortingen geven op de 
energieprijs. Een particulier betaalt meer dan € 0,20 cent, maar een kippenboer of een gemeente 
maar ca € 0,06 cent. Wat is dan de prikkel om te besparen? 
Gelukkig zijn er steeds meer gemeenten die duurzame energie zo belangrijk vinden dat ze naar 
nieuwe wegen gaan zoeken om toch panelen op het dak te leggen. Initiatieven als Zon zoekt Dak 
spreken ons aan en we waren blij verrast toen we vorige week lazen dat Houten ook tot die 
gemeenten gaat behoren waar particulieren kansen krijgen om te participeren in zonnepanelen op 
gemeentedaken. De ontwikkeling is nu aangeduwd. Wethouder, nu doorduwen, want de ambities 
mogen van ons nog verder omhoog!  
 
Beste aanwezigen, deze tijd vraagt van ons dat we nieuwe mogelijkheden omarmen om vernieuwing 
te realiseren. De sociale dienst kan minder voor onze inwoners betekenen, maar de gemeente kan 
meer doen zonder daarvoor zelf de buidel te trekken. We komen daar bij de bespreking van het 
banenplan op terug.  
 
Kan Houten nog meer doen op energie- en klimaatbeleid? Ja dat kan. GroenLinks wil graag dat er een 
nieuw klimaatprogramma wordt opgesteld. Een programma dat zich uitstrekt van duurzaam vervoer 
tot duurzame inkoop, van duurzame energieopwekking tot energiebesparing bij gemeentelijk 
vastgoed. En dat laatste begint bij het weten hoeveel energie de gemeente nu gebruikt. We vinden 



het onwenselijk dat we dit nog steeds niet weten. Dit hoort een onderdeel te zijn van de normale 
bedrijfsvoering.   
 
Voorzitter, We bedanken graag iedereen die een bijdrage heeft geleverd aan de opstelling van de 
begroting voor 2014 en we verwachten dat we volgend jaar rond deze tijd kunnen zeggen: De 
vernieuwing zet door!  


